
rans
Gemeenteraad Leusden
T.a.v. mevrouw J. Houtman, raadsgriffier
Postbus 150
3830 AD LEUSDEN

Pere-mail: griffier@leusden.nlenj.s.y.houtman@leusden.nl

cc: Lboone@leusden.nl

070 - 376 06 26
070 - 361 53 69
joost.huijgen@barentskrans.nl

behandelaar
onze ref.

mr. J.A. Huijgen, advocaat
027/124919

e 12 september 2014

Betreft: ontwerp-verkeersbesluit Tabaksteeg/Leusden-Zuid

Geachte mevrouw Houtman,

Op 12 december 2013 is in de raadsvergadering raadsvoorstel nr. 214940 - verkeersplan
Tabaksteeg/Leusden-Zuid behandeld. Voorafgaand aan deze raadsvergadering heb ik namens cllenten, de
heer Alfred Elzas en Detailresult, bezwaren geuit tegen dit voorstel en het voornemen om een zogenoemde
"knip" aan te leggen in de verbinding Hekkerdreef - Jan Wagenaarlaan, onder andere bestaande uit een
afsluiting op of rond het parkeerterrein van het winkelcentrum gelegen in het nieuwbouwcomplex aan het
Maximaplein, welk complex verder bestaat uit appartementen en parkeerplaatsen.

De bezwaren van de heer Elzas, eigenaar en verhuurder van het winkelcentrum en Detailresult, exploitant
van enkele winkels in het winkelcentrum, tegen de afsluiting zijn gelegen in de daarmee veroorzaakte
achteruitgang in bereikbaarheid van het winkelcentrum. Deze afsluiting gaat in tegen de gemaakte
afspraken met de gemeente Leusden over de inrichting van de openbare ruimte in en rondom het
winkelcentrum. Voor clienten is onacceptabel en voor de aantrekkelijkheid van het winkelcentrum is
desastreus dat het winkelcentrum aanzienlijk slechter bereikbaar wordt en dat klanten ver zullen moeten
omrijden indien de ene helft van de parkeerplaats vol is. Dit zal leiden tot een omzetdaling van het
winkelcentrum, met als gevolg leegstand en achteruitgang en het wegvloeien van omzet naar elders.

De gemeenteraad heeft de bezwaren van clienten gelukkig erkend, tijdens de raadsvergadering op 12
december 2013 is dan ook de volgende raadsmotie aangenomen:

"Verzoekt het college:

Alies in het werk te stellen om te voorkomen dat de knip tussen de Hekkerdreef en de Jan
Wagenaarlaan daadwerkelijk aangebracht moet worden. Hierbij worden de best passende
maatregelen getroffen op het gebied van verkeer veiligheid. Hierbij worden in ieder geval de
volgende opties meegenomen:

Bewerkstelligen gedragsverandering onder automobilisten uit Tabaksteeg-Zuid;
Verkeershandhaving;
Een door de buschauffeurs te bedienen verkeersregelinstaliatie;
Versneld realiseren van de doorsteek Ben Ponbaan - Grasdrogerijweg - Hamersveldseweg;
Veilige herinrichting van de verkeerssituatie ter plaatse waarbij er rekening mee wordt
gehouden dat er qeen knip wordt aangebracht,
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en gaat over tot de orde van de dag."

Na de raadsvergadering hebben ellenton en het college afspraken gemaakt om met elkaar in overleg te
treden om te komen tot een variant die voor aile partijen het minst belastend is.

Clienten (in de persoon van mw. Goenee) hebben op 12 mei jl. met een vertegenwoordiger van Goudappel
Coffeng (een bekend adviesbureau op het gebied van mobiliteitsvraagstukken) de heer Boone,
beleidsadviseur verkeer en vervoer, van de gemeente bezocht. Afgesproken is dar clienten aan Goudappel
Coffeng opdracht zouden geven om te onderzoeken om tot een inrichting van het gebied te komen, waarin
aan de vragen van de bewoners, de gemeente en winkeliers tegemoet wordt gekomen en tegelijkertijd een
knip overbodig wordt.

Verder zijn cllenten in overleg getreden met de bewoners van de Hekkerdreef. Dit overleg is constructief
verlopen.

Om voor clienten duistere redenen heeft het college van burgemeester en wethouders het rapport van
Goudappel Coffeng echter niet willen afwachten, en naar eigen zeggen een principeovereenkomst gesloten
met de provincie Utrecht over het aanbrengen van de knip en een inzinkbare paal bij het parkeerterrein.
Deze "knip" is aanwezig van 7.00 tot 9.00 uur.

Clienten zijn allereerst verbaasd dat zij niet bij dit overleg betrokken zijn geweest. Daarnaast hebben
clienten - zelfs nadat zij hier om hebben verzocht - de principeovereenkomst nooit ontvangen. De gehele
gang van zaken lijkt clienten volstrekt voorbarig en niet in lijn met een zorgvuldige besluitvorming die in dit
geval mag worden verwacht. De uren van 7.00 tot 9.00 zijn cruciaal voor de bevoorrading van het
winkelcentrum. Door de "knip" is bevoorrading van de supermarkt gedurende deze uren op een
verkeersveilige wijze niet goed mogelijk, dit in verband met draaicirkels van de vrachtwagens.

Het rapport van Goudappel Coffeng is opgeleverd (bijlage) en bevat diverse aanbevelingen die tegemoet
komt aan de wensen van aile partijen. Het rapport is opgesteld vanuit het perspectief om een veilige
verkeersituatie op de Hekkerdreef te realiseren. Het rapport geeft daar oplossingen voor, zodanig dat een
"knip" overbodig is. Clienten hebben dit rapport overhandigd aan de heer Boone en aangegeven dat zij er
vanuit gaan dat hij de conclusies en aanbevelingen van het rapport eerst zal bestuderen en bespreken met
de relevante partijen, alvorens er wordt overgegaan tot enige besluitvorming.

De heer Boone heeft echter aangekondigd dat er binnenkort een ontwerp-verkeersbesluit door het college
van burgemeester en wethouders zal worden genomen en dat hij er vanuit gaat dat er toch een knip zal
worden gerealiseerd. Uit deze berichten kunnen clienten geen andere conclusie trekken dan dat er een
ontwerp-verkeersbesluit zal worden genomen, waarvan de knip onderdeel zal uitmaken.
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Zoals gezegd lijkt de handelswijze van het college van burgemeester en wethouders clienten erg voorbarig
en niet in lijn met een zorgvuldige besluitvorming die in dit geval mag worden verwacht, maar belangrijker
nog, deze gang van zaken is in strijd met de door de gemeenteraad aangenomen motie. Namens clienten
wil ik de gemeenteraad dan ook vriendelijk maar dringend verzoeken het college van burgemeester en
wethouders om tekst en uitleg te vragen.

JA Huijgen
Advocaat
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Eersteversie

1 Inleiding

Eenvan de belangrijkste toegangswegen tot de VINEX-wijkTabaksteegin leusden is de
Hekkerdreef. Ophet drukste deel van de Hekkerdreef (tussen DeSpijlen en de Ben Pon
Baan) rijden tussen de 3.000 en 4.000 mvtjetm.

Door bewoners is aangedragen dat op de Hekkerdreef een (te) hoge snelheid wordt
ervaren en dat de ruimte tussen rijbaan en geparkeerde auto erg krap wordt ervaren en
daardoor als onveilig.

Het Maximaplein is gelegen in de VINEX-wijkTabaksteegin leusden. Rondomhet
Maximaplein zijn verschillende winkels gelegen met daarbij een parkeerterrein.
De gemeente is voornemens om het parkeerterrein op te delen in twee gebieden door
middel van een knip. Hierdoor is de zuidkant van het parkeerterrein aileen bereikbaar
door om de wijk heen te rijden. Het doel van deze maatregel is, om de overlast voor
bewoners aan de Hekkerdreef te beperken. De winkels aan het Maximaplein verwachten
hierdoor een verslechtering van de bereikbaarheid.

Goudappel CoffengBVis gevraagd een voorstel te doen voor het aanpassenvan het
ontwerp van de Hekkerdreef om tot een inrichting te komen waarin aan de vragen van
de bewoners tegemoet gekomen wordt en tegelijkertijd een knip overbodig wordt.

In deze notitie wordt achtereenvolgens een analyse gedaan van het functioneren van de
Hekkerdreef (hoofdstuk 2), vervolgens worden hiervoor oplossingen aangedragen
(hootdstuk 3) en tot slot worden conclusiesen aanbevelingen gedaan (hoofdstuk 4).

WW\\l90udrJPPE'1nl
goudappel@goudappel.nl
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2 Wat is er aan de hand?

Ais we kijken naar het profiel van de Hekkerdreef en hoe dat profiel er in de werkelijk
heid bij ligt, vallen de volgende zaken op:
• Het huidige profiel is met 6.80 meter breed voor een erftoegangsweg. Oit komt

omdat er rekening is gehouden met een anticipatiestrook voor parkeren en ruimte
voor 2 passerendebussen.Eengewenste maat van 5.80 meter en een minimaIe maat
van 4.80 meter zouden veel beter passenbij een erftoegangsweg conform de richt
lijnen uit het ASVV('Aanbevelingen voor verkeersvoorzieningen binnen de bebouwde
korn', CROW,2012).

• Eris sprake van lange rechtstandenvan ruirn 300 meter met maar een aansluiting in
het midden (de Klamp). Oaarnaastzijn er geen oversteekbewegingen door de ligging
naast het water. Hierdoor is er geen aanleiding en geen reden om extra op te letten.

• Voorhet verkeer dat richting het Maximaplein rijdt, zijn er aileen aansluitingen van
links. Hierdoor hoeft dit verkeer geen voorrang te verlenen. In combinatie met de
flauwe hellingen (vanwege bussen)van de plateaus, ligt hierin dus ook geen reden
om af te remmen.

• Operftoegangswegen (30 krn/h) kunnen intensiteiten tot 6.000 rnvt/etrn worden
afgewikkeld. Oat betekent dat het op de Hekkerdreef niet buitensporig druk is in rela
tie tot het type weg.

• Eenverdere vermindering van de verkeersintensiteit zal niet leiden tot een veel veili
gere verkeerssituatie.

• De relatief beperkte intensiteiten van zowel auto- als fietsverkeer en lange zicht
afstanden, maken het mogelijk om van tevoren de situatie goed in te schatten en
dus meer risico te nemen.

• Eris sprake van oneigenlijk gebruik van het stukje busbaanom het parkeerterrein
heen, doordat automobilisten de geslotenverklaring negeren. Aangezienzich hier
verder geen bestemmingen of aansluitingen bevinden zal de doorstroming voor de
bus niet ernstig belemmerd worden. Aan de andere kant is ervoor gekozen om hier
een stukje busbaan te realiseren en daar hoort geen autoverkeer op.

Wat deze situatie zo ingewikkeld maakt is dat er twee functies met elkaar verenigd
worden die niet goed bij elkaar passen.Enerzijdseen erftoegangsweg met parkeren en
dusveel uitwisselen, weven en voorallangzaam rijden. Anderzijdseen busroute waar de
bussensnelheid maken en moeten doorrijden (stromen).

Uit onderzoeken en gesprekken in het verleden is gebleken dat het niet mogelijk is de
bussenvan de Hekkerdreef te weren.
Tevensontbreken de middelen om de Hekkerdreef grootschalig op de schopte nemen
en een heel nieuw profiel te realiseren.

Ontwerp Hekkerdreef leusden
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3 Wat kun je eraan doen?

Watzou je willen, maar kan niet
• Eensmaller profiel lOU werken maar vanwege de bussen is dit over een lange lengte

geen optie.
• Het toepassen van horizontale sneiheidsremmers (in extreme vorm naar de overkant

van het water) is een te grote investering en voor staande buspassagiersook niet
prettig.

• Het is mogelijk om de bus wei rechtdoor te laten rijden door het toepassenvan een
bussluis,maar dat is een grote investering, waar nu niet het budget voor beschikbaar
is.

• Stevige verticale snelheidsremmers zijn zeer effectief, maar zijn niet toepasbaar van
wege de bussen.Oaarnaastgeven ze mogelijk trillingshinder en zijn daardoor niet
wenselijk voor omwonenden. Afremmende en optrekkende auto's geven daarnaast
mogelijk meer hinder dan te snel rijdende auto's.

• Handhaving om de busbaan vrij te houden behoort tot de mogelijkheden, maar is
kostbaar en moet structureel plaatsvinden om het gewenste gedrag te blijven
afdwingen. Het is niet waarschijnlijk dat dat gaat gebeuren.

Wat kun je wei doen
Geziende uitgangssituatie (zie hoofdstuk 2) zal de oplossing qezocht moeten worden in
(visuele) versmalling van de rijbaan, ondersteunt door fysieke maatregelen.

1. Markering aanbrengen en daardoor de straat visueel versmallen. Oit ken, zeker
wanneer er gebruik gemaakt wordt van verf, heel simpel en snel uitgevoerd wor
den. Ais de markering geschilderd wordt op klinkers is de levensduur echter niet
lang. Ook is de vraag of dit voldoende zal functioneren, omdat dit geen fysieke
aanpassing is. Vaste gebruikers weten dit en kunnen zich eenvoudigweg niks aan
trekken van de markering.

Ontwerp Hekkerdreef Leusden



2. Een verdere uitwerking hiervan is het voorstel om op een viertallocaties (2 ten
noorden en 2 ten zuiden van de Klamp) ter plaatse van een hoge lantaarnpaal
(waterkant), de groenvakken met struiken 1 meter te verlengen en aan beide zijde
extra struiken aan te brengen. Door ook over de weg hier met een andere bestra
ting te werken ontstaan punten waar bestuurders eraan herinnerd worden dat hier
verwacht wordt dat zij zich aanpassen aan een 30 krn/h regime/erftoegangsweg.
Het lijken bijna plekken voor drempels, maar dan zander de drempels (in verband
met de bussen).

Op de plateaus wordt dit profiel van de rijbaan doorgezet. Het plateau vormt een
logische plek om de fysieke versmalling ook door te voeren. Oat betekent dat het
trottoir en de groenvakken worden doorgezet tot op de margestrook. Hiermee
wordt de attentie op dit punt verhoogd. Het plateau wijkt (wat betreft bestrating
en vorm) al af van de rijbaan, dat blijft behouden. Bij voorkeur wordt aan de
waterkant ook de haag herhaald, om het visuele effect te versterken.

In de huidige situatie is de weg al enigszins visueel versmald door de indeling in
stroken. Door de lange rechtstand en het beperkte onderscheidt, valt deze indeling
te weinig op. De indeling moet scherper zichtbaar worden gemaakt. Dit kan door
de stroken en/of markering te schilderen. Het is echter sterker wanneer dit in de
verharding zichtbaar wordt. Bijvoorbeeld door het toepassen van een andere
steensoort of door de hele strook een andere kleur te geven.

De bestaande margestrook tussen de rijbaan en de parkeerplekken zou op een
zelfde wijze verduidelijkt moeten worden (afwijkende verhardingsoort, kleur of
toepassen van een strekmarkering). Deze strook dwingt de geparkeerde auto's
verder het parkeervak in. Tegelijkertijd dwingt deze strook het autoverkeer op de
rijbaan te blijven. Hiermee wordt afstand gecreeerd tussen geparkeerde en rijden
de auto's. De ervaren onveiligheid bij laden/lessen en in-/uitstappen word! daar-
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mee verminderd. Het niet gebruikenvan deze strook als rijbaan wordt versterkt
door de fysieke versmallingen die ziehherhalen.

Ter plaatse van de fysieke versmallingen, wilen personenauto's elkaar net kunnen
passeren,maar de neiging zal zijn am op elkaar te waehten. Wanneer bussenelkaar
net tegenkomen bij een fysieke versmalling, zullen die zeker op elkaar moeten
waehten. Vanuit het oogpunt van verkeersveiligheid zou het niet erg zijn als dat
met enige regelmaat gebeurde.

3. Aanvullend hierop kan oak nog wat winst behaald worden bij de aansluiting van de
Hekkerdreef op de Ben PonBaan.De30 krn/h poort is wei aangegevenmet mar
kering en borden, maar straalt rnisschiennag te weinig uit naar de bestuurdersdat
hier de overgang naar een verblijfsgebied plaatsvindt. Door het kruisingsvlak te
versmallen en met bestrating en groen de overgang sterker te markeren, zijn hier
nog mogelijkheden een duidelijkere poort te creeren. Dit is het eerste moment am
van gedrag te veranderen en de basiste leggen voor het verwaehtte gedrag op de
rest van de route.

4. Om de busbaanvrij te houden van autoverkeer zul je dit fysiek moeten organise
renoAangezien ziehhier geen aansluitingen of bestemmingen bevinden is het de
vraag hoe erg het is als de bus oak over dit gedeelte met het autoverkeer meerijdt.
Het is niet te verwaehten dat ziehhier grate vertragingen voordoen.

Ais toch een vrije route wordt qeeist, moet dat fysiek geregeld worden. Bordenen
ontwerp hebben in de huidige situatie al voldoende duidelijk gemaakt wat de
bedoeling is, maar worden genegeerd.Het toepassen van een bussluis(waar auto
verkeer niet overheen kan rijden) of het inzetten van een fysieke afsluiting (bij
voorbeeld een paal) behoort dan tot de mogelijkheden. Debussluis is een wat
eenvoudiger en goedkoperemaatregel. Deverzinkbare paal is een duurdere rnaat
regel. Ais deze maatregelen ingezet worden, ligt het voor de hand deze te plaatsen
tussen de entree naar het parkeerterrein en het begin van de busbaan,aan beide
zijden van de busbaan.Daarmeeblijft het parkeerterrein bereikbaar.

4 Conclusies en aanbevelingen

Condusies
• Het blijft hoe dan oak sehipperentussende twee functies. Het is helaas niet mogelijk

om aan aile wensen en eisen tegemoet te komen, daarvoor zijn ze te strijdig.

• Eenknip zorgt weliswaar voor wat minder verkeer op de Hekkerdreef, maar lost de
ervaren problemen van snelheid en ruimte tussen geparkeerde auto's en de rijbaan
niet op. Lagere intensiteiten zoudeneerder nog kunnen leiden tot hogere snelheden.

• Voor het eeht, struetureel, fysiek afdwingen van een lagere snelheid zijn grotere
ingrepen nodig, dan nu binnen de scopepassen.

antwerp Hekkerdreef leusden
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• Met de vormgeving zeals die onder punt 2 in hoofdstuk 3 is geschetst, kunnen wei
belangrijke stappen worden gezet om snelheid en verkeersveiligheid enigszins te re
guleren. Ook biedt dit profiel goede handvatten voor eventuele vervolgstappen,
mocht dat nodig zijn.

• De huidige inrichting maakt voldoende duidelijk dat er sprake is van een busbaan,
waar de auto niet op hoort.

• voorkomen van dit gedrag kan aileen door handhaving of fysieke afsluiting.

Aanbevelingen
= De plateaus op de aanslultlnqen Hekkerdreef - De Hank, Hekkerdreef - De Kramp en

Hekkerdreef - De Spijlen fysiek versmallen (conform maatregel 2, hoofdstuk 3).

• Op de 2 tussengelegen, lange rechtstanden, een fysieke versmalling toevoegen (con
form maatregel 2, hoofdstuk 3).

• De poort bij de ingang (Hekkerdreef - Ben Pon Baan) versterken.

• Aanvullend op bovenstaande kan de profielindeling worden versterkt, waardoor de
visuele versmalling beter uitkomt. Oit kan bijvoorbeeld door toepassing van een ander
verhardingstype of in de kleur van de bestrating.

• Eenknip op het Maximaplein levert geen wezenlijke bijdrage aan het oplossen van de
ervaren problemen met snelheid en veiligheid rondom de geparkeerde auto's. De knip
draagt bij aan de afname van de hoeveelheid verkeer. De hoeveelheid is echter niet
het probleem, maar het verkeersgedrag. Oat moet ter plaatse, bijvoorbeeld door de
voorgestelde ontwerpmaatregelen zeals hiervoor genoemd, worden georganiseerd.

• Het ontwerp zorqt voor een verbetering van de verkeersveiligheidssituatie, zowel bij
hogere als lagere intensiteiten. Eenknip is daarmee vanuit verkeersveiligheidsoog
punt niet nodig.

• Om oneigenlijk gebruik van de busbaan tegen te gaan kunnen aanvullende maatrege
len genomen worden zeals een bussluis of een verzinkbare paal, Oezezijn aileen
nodig om de busbaan af te sluiten en zouden dan ook daar geplaatst moeten worden.
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